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جلسه هيئت رئيسه دانشکده بهداشت با معاونت بهداشت دانشگاه 

در دانشکده بهداشت برگزار شد.

اين جلسه با حضور دكتر دلاوری، معاون بهداشت دانشگاه، دكتر 

رئيس شبکه  سلمانی  دكتر  معاونت،  اين  اجرايی  معاون  تأملی 

بهداشت و درمان اسامشهر، دكتر اكبری ساری، رئيس دانشکده 

گروه  مدير  علی،  دكتر محب  دانشکده،  اين  معاونان  بهداشت، 

انگل شناسی و قارچ شناسی، دكتر دهقان، مدير گروه مهندسی 

بهداشت محيط و دكتر گل بابايی مدير گروه مهندسی بهداشت 

حرفه ای روز دوشنبه 30 ارديبهشت 97 برگزار شد.

در ابتدا دكتر اكبری ساری با تشکر از حضور دكتر دلاوری و معاونان 

او در مورد ارتباط و همکاری دانشکده با وزارت بهداشت، شهرداری و 

سازمان های ديگر سخن گفت و خاطرنشان كرد: اين نوع همکاری ها 

در درون خانواده دانشگاه كم رنگ تر است و بايد در اين زمينه اقدامات 

بيشتری صورت بگيرد؛ تأكيد دكتر كريمی، رئيس دانشگاه نيز بر ارتباط 

هرچه بيشتر دانشکده با واحدهای درون دانشگاه است. خوشحاليم 

كه الان دكتر دلاوری در اين جا هستند و به نظر می رسد مهم ترين 

مشکل كه در زمينه همکاری بين دانشکده بهداشت و معاونت بهداشت 

وجود دارد نبودن روال و رويه مشخص و شفاف است كه در اين جلسه 

نهادینه شدن همکاری ها به توسعه و تداوم آن کمک می کند

نشست مشترک دانشکده بهداشت و معاونت 
بهداشت دانشگاه برگزار شد 
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موردبحث و تبادل نظر قرار می گيرد.

وي افزود: در حال حاضر همکاری های بين دانشکده بهداشت و معاونت 

بهداشت دانشگاه به صورت پراكنده وجود دارد اما اين همکاری ها نهادينه 

نشده است و نهادينه شدن آن می تواند به توسعه و تداوم آن كمک 

كند. دانشکده بهداشت احساس می كند از جهات مختلف مثاً برای 

انجام كارآموزی و كارورزی دانشجويان و استفاده از فيلدهای دانشگاه، 

پايان نامه ها و طرح های تحقيقاتی به معاونت بهداشت نيازمند است 

از طرف ديگر نيازهايی در معاونت بهداشت وجود دارد كه دانشکده 

می تواند به معاونت بهداشت كمک كند.

دكتر اكبري ساري در ادامه گفت: اين نوع همکاری ها باعث تقويت و 

توانمندتر شدن اساتيد و دانشجويان دانشکده و رفع برخی نيازهای معاونت 

بهداشت می شود و در راستای اعتای دانشکده و دانشگاه و سامت جامعه 

است. امروز می توانيم در مورد اين نوع همکاری ها و نحوه انجام آنها بيشتر 

بحث و تبادل نظر كنيم تا ان شاءالله به نقشه راه و برنامه ای برسيم كه در 

آن رويه ها آسان، مشخص، اجرايی و موردقبول دو طرف باشد.

سپس دكتر دلاوری با آرزوی قبولی طاعات و عبادات در اين ماه، 

در مورد ايجاد اين ارتباط بين دانشکده و معاونت بهداشت و توجه 

به اين گونه مسائل اظهار خوشحالی و آمادگی كرد.

معاون بهداشت گفت: اصل قضيه اين هست كه اگر ما يک سازمان 

جدا از دانشگاه هم بوديم باز امکان برقراری اين اتفاق وجود دارد و 

الان كه درون يک سازمان قرار داريم طبيعتاً راحت تر است اما ما 

می خواهيم كه عاوه بر استفاده از دانشجويان بتوانيم موضوعات 

بهداشتی را رصد كرده و نتايج را بررسی كنيم.

وي در ادامه اين نشست به معضات مناطق تحت پوشش دانشگاه 

و مهم ترين آنها مسئله بهداشت محيط و بهداشت كار و بهداشت 

حرفه ای است اشاره كرد و افزود: تاكنون پايان نامه زيادی در اين 

زمينه نداشته ايم. دانشکده بهداشت بايد مرتباً شرايط را رصد كند 

و دانشجويان در فيلد ما حضور داشته باشند تا بتوانيم اقدام مؤثر 

در اين زمينه داشته باشيم. مراكز جامع سامت ما بايد آموزشی 

شود و به آنها اباغ هم شده است كه در يکی از مراكز، رزيدنت های 

پزشکی اجتماعی نيز مشغول به فعاليت هستند. 

دكتر دلاوري ادامه داد: ما 9 مركز برون سپاری شده داريم و ممکن است 

در آينده بتوانيم يک مركز را هم به دانشکده بهداشت واگذار كنيم. در 

جنوب تهران؛ شهرری و اسامشهر با داشتن 79 مركز خدمات جامع 

سامت، 200 پايگاه سامت و 44 خانه بهداشت كه جمعيتی بالغ بر 

3 ميليون نفر را پوشش می دهد شرايطی فراهم است كه اساتيد و 

دانشجويان دانشکده می توانند به ما كمک كنند.

دكتر سيمين ناصری، معاون پژوهشی دانشکده گفت: دانشکده 

توانمندی های زيادی دارد و دانشجويان و اساتيد اين آمادگی را 

دارند كه وارد موضوعات موردنياز معاونت بهداشت شوند اما بايد 

ابتدا اولويت ها و چالش ها و نقشه راه مشخص شود.

دكتر فريده گل بابايی مدير گروه مهندسی بهداشت حرفه ای هم گفت: 

سرآمدترين نيروها در زمينه بهداشت حرفه ای در كشور در اين گروه 

حضور دارند و گروه ما مجوز ارائه خدمات سطح 3 را داراست. در حال 

حاضر ما به استان ها و شهرهای ديگر خدمات ارائه می دهيم و پيشنهاد 

می شود كه پايگاهی در معاونت بهداشت به اين امر اختصاص يابد تا 
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صنايع و معادن تحت پوشش دانشگاه هم بتوانند از اين خدمات كاماً 

بهره مند شوند. صاحيت حرفه ای هم بايد مدنظر قرار گيرد. 

در اين جلسه دكتر تکيان، معاون بين الملل دانشکده گفت: بهتر است 

حس رقابت بين بدنه معاونت بهداشت با دانشکده به سمت تعامل 

بيشتر سوق پيدا كند و پيشنهاد می شود در اين زمينه تفاهم نامه ای 

بر مبنای نيازها و توانمندی های معاونت بهداشت و دانشکده بهداشت 

منعقد شود. اين تفاهم نامه در سه بخش پژوهش، آموزش و اقدامات و 

مداخات اجتماعی بسته شود و به عنوان پايلوت می توان با كمک هم 

آموزش پزشکان خانواده را در فيلد دانشگاه انجام داد.

دكتر تأملی هم با ارائه گزارشی از فعاليت های معاونت بهداشت به بررسی 

همکاری های ديرينه دانشکده با اين معاونت و چالش های موجود در 

ارائه خدمات به خصوص در جنوب تهران پرداخت و گفت: گروه های 

آموزشی موجود در معاونت بهداشت هم عرض آن در دانشکده وجود 

دارد و بايد تعامل بيشتر در اين زمينه به وجود آيد.

دكتر ناطق پور، معاون دانشجويی دانشکده گفت: بايد بپذيريم 

كه مناطق تحت پوشش دانشگاه ازنظر بهداشتی و فرهنگی با 

هم تفاوت داشته و نياز به اقدامات مختلف دارند.

در ادامه دكتر محب علی مدير گروه انگل شناسی دانشکده به تشريح 

فعاليت های گروه پرداخت و توضيحاتی در اين خصوص و كمک به از 

بين بردن بيماری های واگير مثل ليشمانيوز جلدی و كالازار ارائه كرد.

دكتر دهقانی مدير گروه مهندسی بهداشت محيط هم با تأكيد بر نقطه 

عطف همکاری بين اين دو مركز خواستار تسهيل و ارائه نقشه راه شد.

دكتر الهام شکيبازاده، معاون آموزشی دانشکده هم با تأكيد بر 

و كارورزی دانشجويان خواستار  فرايند كارآموزی  آسان كردن 

ايجاد تعامل بيشتر با معاونت بهداشت در اين زمينه شد.

در ادامه دكتر سلمانی اعام كرد كه در اسامشهر فضای فيزيکی 

مناسب برای همکاری وجود دارد و اعام آمادگی خود را برای در 

اختيار قرار دادن اين فضا به دانشکده اعام كرد.

دكتر اكبری ساری در انتها گفت: به هرحال اين آمادگی و فرصت از هر 

دو طرف برای همکاری و تعامل بيشتر وجود دارد كه خيلی ارزشمند 

است و بايد نيازهای پژوهشی واقعی در زمينه های آموزشی، پژوهشی 

و ارائه خدمات مشخص شده و برنامه ريزی مناسب و عملياتی شوند. 

اين امر هم با ايجاد يک تفاهم نامه جامع امکان پذير خواهد بود.

دكتر دلاوری نيز اعام كرد كه با تقسيم بندی همکاری ها به سه سطح 

آموزش، پژوهش و ارائه خدمات موافق است و برای شروع قرار شد فضايی 

در اسامشهر برای انجام فعاليت ها به دانشکده بهداشت اختصاص يابد و با 

يکی از مراكز بهداشت نزديک به دانشگاه هم هماهنگ شود تا دانشجويان 

برای فعاليت های آموزشی راحت تر به آن دسترسی پيدا كنند.

همچنين مقرر شد از دو طرف يک نماينده معرفی شود تا مسائل را 

به صورت فعال و پيوسته پيگيری نمايند، درصدی از پايان نامه های 

دانشکده در راستای پاسخ به نيازهای معاونت بهداشت طراحی و 

انجام شود، نيازهای پژوهشی معاونت بهداشت تدوين و در اختيار 

دانشکده قرار گيرد، مديران گروه های دو طرف با هم مرتبط شوند 

و ارتباط فعال داشته باشند و برنامه ريزی لازم به منظور شناسايی 

و انتخاب اولويت ها و تسهيل و تدوين فرايندها و تفاهم نامه در 

راستای اجرايی شدن آن ها انجام شود.


